

第七屆國際漢語教學研討會

創新突破 多元共融

第二號通知

一、研討會宗旨

面對近年國際形勢給國際漢語教育帶來的新挑戰與新機遇，本屆研討會以「創新突破，多元共融」為主題，關注融合教育以及多模態、多元教學模式在國際漢語教學中的運用，探討國際漢語教育的理論創新、研究創新、教學模式與方法的創新。研討會將通過特邀主題演講、專題討論、論文報告等，為世界各地從事漢語教育的專家學者、漢語教師及同仁搭建有效的溝通交流平台。

二、主辦單位

- 香港教育大學中國語言學系
- 香港教育大學人文學院國際漢語教學文學碩士課程
- 香港教育大學中國語言及中文教育研究中心
- 國際中文教育學報

三、合辦單位

- 索思摩大學中文項目
- 香港大學中文學院
- 臺灣師範大學華語文教學系
- 高雄師範大學華語文教學研究所

四、研討會形式

「主題演講」、「口頭論文報告」及「專題討論」

五、會議範圍及議題

- 課程設計
- 教學法
- 跨文化研究
- 多模態教學與教育技術
- 大數據在國際漢語教學中的運用
- 差異化教學
- 教材設計
- 測試與評估
- 國際文憑課程
- 教師培訓與教師發展
- 人工智能與漢語教學
- 語料庫研究

六、研討會詳情

- 日期：2022 年 12 月 15 日 (星期四) – 16 日 (星期五)
- 形式：線上會議 (ZOOM)
- 會議註冊費：

1. 論文報告：

	正價	早鳥優惠 (只適用於 2022 年 10 月 21 日前繳費之人士)
教師	HKD 800	HKD 600
學生	HKD 400	不適用

2. 旁聽與會：免費

- 會議語言：廣東話、普通話、英語
- 網頁：www.eduhk.hk/tcsl/7/

七、重要日期

- 2022 年 8 月 14 日：論文摘要提交截止日期
- 2022 年 9 月 9 日：論文摘要評審結果通知
- 2022 年 9 月 19 日：旁聽報名開放日期
- 2022 年 10 月 31 日：論文報告繳費截止日期
- 2022 年 11 月 30 日：旁聽報名截止日期
- 2022 年 12 月 15 - 16 日：研討會日期

八、論文摘要投稿形式

是次研討會接受以下兩種投稿形式：

(A). 論文報告

是次研討會接受「個人形式口頭報告」及「小組形式口頭報告」的論文報告。論文主題需與大會議題相關，可包括但不限於理論探討、實證研究、學習資源的開發與設計、教學法設計等。作者需提交題目、關鍵詞、400-600 字摘要（中英文皆可），並註明投稿論文報告的議題組別（見研討會議題）。請勿寄全文。投稿之論文必須未曾公開發表。經研討會審核錄取後，發表者需在會議中做 20 分鐘口頭呈現並參加綜合討論環節。

(B). 專題討論

專題討論旨在邀請海內外專家學者、教師就以下議題進行深入討論。投稿專題討論的論文需為實證研究。作者以小組為單位提交 3-5 篇摘要，包括題目、關鍵詞、600-800 字摘要（中英文皆可），並註明投稿專題討論的議題組別（見下）。請勿寄全文。經研討會審核錄取後，該小組將可在會議中以「專題討論」環節的形式進行論文報告。發表者將圍繞討論議題，做口頭呈現（平均每人約 15 分鐘）並參加綜合討論環節。

專題討論小組議題：

- 主流學校中少數族裔的中文教育
- 多模態教學與教育技術在國際中文教育中的運用
- 人工智能與大數據在國際中文教育中的運用
- 多元化的教師培訓與教師發展

九、論文摘要投稿細則

1. 投稿之論文摘要必須符合該形式的字數限制。
2. 投稿之論文摘要主題必須符合是次研討會的範圍及議題。
3. 投稿之論文摘要必須未經任何形式公開發表。
4. 投稿之論文摘要須含題目、關鍵字 3 至 5 個、研究背景、研究方法。
5. 每位與會者最多只能參與兩篇論文報告。參與者如參與多於兩篇論文報告，必須從中選擇兩篇，並於繳付註冊費時知會秘書處。
6. 每位與會者最多只能作一次論文報告。參與者如有多於一篇論文摘要獲得接納，必須從中選擇一篇，並於繳付註冊費時知會秘書處。
7. 與會者須透過以下連結投稿，大會不接受其他形式投稿。
 - https://eduhk.au1.qualtrics.com/jfe/form/SV_dcGko5jbRoHfDzo
8. 論文摘要提交截止日期為 2022 年 8 月 14 日。
9. 所有論文摘要將經專家評審，評審結果將於 2022 年 9 月 9 日或之前以電郵通知。
10. 所有參與論文報告人士必須於限期前繳付註冊費，以確認與會。
 - 參與小組論文但並不報告的作者，毋須繳付會議註冊費。
11. 研討會籌辦單位對論文摘要投稿保留最終決定權。

十、有關繳費安排

1. **是次研討會不設退款服務**，報名費一經繳費後，恕不接受任何退款申請。敬請留意。
2. 如對上述安排有任何疑問，請聯絡大會秘書處查詢。

十一、有關出版計劃

大會歡迎發表者會後投稿至《國際中文教育學報》
(網址: <http://ijcle.eduhk.hk/>)。

十二、研討會秘書處聯絡資料

電話: (852) 2948 7688

電郵: tcs1-7@eduhk.hk

地址: 香港新界大埔露屏路十號 (香港教育大學中國語言學系)

最新研討會訊息，敬請留意大會網頁 (http://www.eduhk.hk/tcs1_7/) 之訊息公告。

The 7th International Conference on Teaching Chinese as a Second Language

Innovation for Diversity and Inclusion

Conference Notice No. 2

1. Aims

In view of the new challenges and opportunities posed for international Chinese language education, this year the Conference is themed as *'Innovation for Diversity and Inclusion'*, with a focus on inclusive education and the application of multimodal and diversified teaching models in teaching Chinese as a second language. The conference will also explore innovations in theory, research, and pedagogy of international Chinese language education. The conference will provide a platform of effective communications for experts, scholars, and teachers in Chinese language education around the world to share and exchange ideas through keynote speeches, panel discussions, and paper presentations.

2. Organisers

- Department of Chinese Language Studies, The Education University of Hong Kong
- Master of Arts in Teaching Chinese as an International Language [MATCIL], Faculty of Humanities, The Education University of Hong Kong
- Centre for Research on Chinese Language and Education, The Education University of Hong Kong
- International Journal of Chinese Language Education

3. Co-organisers

- Chinese Program, Swarthmore College
- School of Chinese, The University of Hong Kong
- Department of Chinese as a Second Language, Taiwan Normal University
- Graduate Institute of Teaching Chinese as a Second/Foreign Language, Kaohsiung Normal University

4. Formats

Keynote Speeches, Oral Presentations, and Panel Discussions

5. Scopes and Issues

- Curriculum design
- Pedagogy
- Cross-cultural research
- Technology of multimodal teaching and education
- Application of big data in international Chinese language teaching
- Differentiated instruction
- Textbook design
- Assessment and evaluation
- International Baccalaureate Diploma Programme (IBDP)
- Teacher training and development
- Artificial Intelligence (AI) and Chinese language teaching
- Corpus Studies

6. Details

- Date: 15-16 December 2022 (Thu-Fri)
- Format: Online via ZOOM
- Registration Fee:

1. Presenter:

	Regular Registration	Early Bird Registration (Only applicable on or before 21 Oct 2022)
Teacher	HKD 800	HKD 600
Student	HKD 400	Not Applicable

2. Listener: Free

- Language: Cantonese, Mandarin, English
- Website: www.eduhk.hk/tcsl 7/

7. Important Dates

- 14 August 2022: Deadline for abstract submission
- 9 September 2022: Result announcement of abstract acceptance
- 19 September 2022: Opening for listener registration
- 31 October 2022: Deadline for presenter registration
- 30 November 2022: Deadline for listener registration
- 15-16 December 2022: Conference dates

8. Abstract Submission

The conference will accept the following ways to submit abstract:

(A) Paper Presentation

Both individual oral presentation and group oral presentation are accepted at this conference. Submitted papers should be related to the topics of the conference and may include but not limited to theoretical discussion, empirical research, development and design of learning resources, pedagogical design, etc. Authors need to submit a title, keywords, an abstract in 400-600 words (either in Chinese or English) and indicate the topics of the submitted paper (see **Scopes and Issues**). Please do not submit the full article. Submissions must be original work and should not have been presented or published prior to the conference. Once the abstract is accepted, authors will be required to make a 20-minute oral presentation and participate in the discussion session afterward at the conference.

(B) Panel Discussion

Panel discussion aims to invite experts, scholars, and teachers from around the world to conduct in-depth discussions on the topics as listed below. Paper submitted for the panel discussion should be empirical studies. Authors should work in groups to submit 3-5 abstracts, including titles, keywords, abstracts in 600-800 words (either in Chinese or English), and indicate the topics of panel discussion (see below for details). Please do not submit the full article. Once the abstracts are accepted, the panel members will be required to present their papers in the panel discussion session at the conference. The panel sessions will include oral presentations on the discussed topic (about 15 mins per panel member) and a discussion session.

Panel Discussion Topics:

- Chinese language education for ethnic minorities in mainstream school
- Application of technology of multimodal teaching and education in international Chinese language education
- Application of Artificial Intelligence (AI) and big data in international Chinese language education
- Diversified teacher training and development

9. Submission Guidelines

- (1) The abstract must meet the word limit of the corresponding submission sessions.
- (2) The abstracts must be in line with the scopes and issues of the conference.
- (3) Submissions must be original work and should not have been presented or published prior to the conference.
- (4) The abstract should include a title, 3-5 keywords, research background, and research method.
- (5) Individuals may not be listed on more than two sessions at the conference. Participants who appear in more than two sessions must decide on which session to participate in and inform the Conference Secretariat when they submit the registration fee.
- (6) Only one paper presentation is permitted for each individual. Authors who have more than one paper accepted must decide which paper to be presented and inform the Conference Secretariat when they submit the registration fee.
- (7) Please submit the abstract through the below link. Other forms of submissions will not be accepted.
 - https://eduhk.au1.qualtrics.com/jfe/form/SV_dcGko5jbRoHfDzo
- (8) The deadline for abstract submission is 14 August 2022.
- (9) All submissions will be reviewed by experts, and the results will be announced through email by 9 September 2022.
- (10) All presenters must pay the registration fee and complete the registration before the deadline.
 - Authors who participate in group paper but do not present on the conference do not need to pay the registration fee.
- (11) The Organisers reserve the rights for the final decision on abstract submission.

10. About Payment

- (1) **No refunds will be served** at this conference. Application of refund service will not be accepted.
- (2) For any enquiries on the above arrangements, please contact the Conference Secretariat.

11. About Publication

Participants are welcomed to submit manuscripts to the *International Journal of Chinese Language Education* (<http://ijcle.eduhk.hk/>).

12. Contact

Tel: (852) 2948 7688

Email: tcsi-7@eduhk.hk

Address: Department of Chinese Language Studies, The Education University of Hong Kong, 10 Lo Ping Road, Tai Po, N.T., Hong Kong

Stay tuned for the announcements of the conference website (http://www.eduhk.hk/tcsi_7/).